
師生榮譽
STUDENT & FACULTY 
ACHIEVEMENTS
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北京外國語大學國家翻譯能力研究中心首次發佈“全球國家翻

譯能力指數”和“中國大學翻譯能力指數”，這是全球首個國

家翻譯能力指數和大學翻譯能力指數。在2019年中國大學翻譯

能力指數排行榜上，澳門理工學院位列港澳台地區第六位、澳

門第一位，躋身全國大學翻譯能力領先行列。“2019年全球國

家翻譯能力指數”覆蓋了全球198個國家和地區，“2019年中

國大學翻譯能力指數”覆蓋了全國454所設置翻譯專業/學科的

高等院校。在港澳台地區高校中，學院的翻譯教育能力位列第

二位、翻譯網絡媒體影響力位列第四位、翻譯實踐能力位列第

十位、翻譯研究能力位列第十一位。

The BFSU Research Centre for Country-specific Translation and Interpretation Capacity (RECTIC) released 

the “Global Country Translation Ability Index” and the “Chinese University Translation Ability Index” for 

the first time. These are the first of their kind in the world. In the “2019 Chinese University Translation 

Ability Index” rankings, MPI ranked sixth in Hong Kong, Macao and Taiwan, and first in Macao, taking its 

place among the leading universities in China for translation ability. The “2019 Global Country Translation 

Ability Index” covered 198 countries and regions around the world, while the “2019 Chinese University 

Translation Ability Index” covered 454 higher education institutions with translation majors/disciplines 

across the country. Among higher education institutions in Hong Kong, Macao and Taiwan, MPI ranked 

second in translation education ability, fourth in translation influence on Internet media, tenth in 

translation practice ability, and eleventh in translation research ability.

澳門理工學院榮膺中國大學翻譯能力

指數排行澳門第一
MPI Ranked First in Macao in the Chinese University 
Translation Ability Index

學院榮膺中國大學翻譯能力指數

排行澳門第一

MPI Ranked First in Macao in the 
Chinese University Translation 
Ability Index
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在國家教育部組織開展的第八屆高等學校科學研究優秀成果獎

（人文社會科學）評獎工作中，學院中西文化研究所出版的

《澳門人的抗戰》一書，榮獲該獎項中的“普及讀物獎”，是

澳門高校首次有研究成果榮獲該獎項。在全國1,500多項獲獎

成果中，普及讀物獎僅有20項，足見學院研究水平受到學術界

和國家認可。《澳門人的抗戰》由人文及社會科學高等學校校

長林發欽主編，與中西文化研究所學術人員江淳、王熹、溫學

權等聯合編寫，出版後廣受歡迎，並先後與澳門日報、蓮花衛

視、澳亞衛視等本地媒體合作，以報章專輯、歷史紀錄片、電

視專題、教材讀本等多種不同的形式改版呈現，引起社會極大

關注。該書通過實證史料，重新書寫澳門人的抗戰歷史，再以

簡明扼要的內容向公眾，尤其是年輕人教育推廣，改變了人們

的歷史認識，進一步加強了澳門人的家國情懷。

In the 8th Award for Outstanding Scientific Research Achievements of Higher Education Institutions 

(The Humanities and Social Sciences) organised by the Ministry of Education, the book Macao People’s 

Resistance War, published by the Centre of Sino-Western Cultural Studies of MPI, won in the category of 

“Popular Reading”. It was the first time for a Macao higher education institution to win in this category 

of the national award. Among more than 1,500 award-winning achievements nationwide, there were 

only 20 winners for the “Popular Reading” category, which shows that the research level of MPI has 

been recognised by academia and national authorities. Macao People’s Resistance War was edited 

by Lam Fat Iam, Director of the School of Humanities and Social Sciences, and was jointly compiled 

by the academic staff of the Centre of Sino-Western Cultural Studies including Professor Jiang Chun, 

Professor Wang Xi, and Lecturer Wan Hok Kun. It was well received by a wide audience and attracted 

attention from local media such as the Macao Daily News, Lotus Satellite TV and MASTV, with the book 

being represented in a variety of platforms including newspaper columns, historical documentary, TV 

specials, and textbook supplement readings, attracting great attention from society. The book employs 

empirical historical evidence to rewrite the history of the Resistance War of Macao people, and promotes 

it to the public, especially young people, in a concise and approachable fashion, so that the audience 

has changed their understanding of the period and that the homeland identification of Macao people 

has been further strengthened.

《澳門人的抗戰》榮獲國家教育部

第八屆高等學校科學研究優秀成果獎
Macao People’s Resistance War Won the Ministry of 
Education’s 8th Award for Outstanding Scientific Research 
Achievements of Higher Education Institutions

學院學術團隊研究榮獲第八屆

高等學校科學研究優秀成果獎

MPI academic team won the 
Ministry of Education’s 8th 
Award for Outstanding 
Scientific Research Achievements 
of Higher Education Institutions



38

2021年3月，由中國人民大學人文社會科學學術成果評價研究

中心和中國人民大學書報資料中心聯合發佈“2020年度複印

報刊資料轉載指數排名”和《複印報刊資料重要轉載來源期

刊（2020年版）》兩項成果，在“全國高等院校主辦人文社

科學報”全文轉載排名中，《澳門理工學報》（人文社會科

學版）2020年度轉載率位列第14名，綜合指數位列第23名，

轉載量位列第28名。《澳門理工學報》自2013年度至今，轉

載率連續八年位列全國高等院校學報前列地位。自複印報刊

資料重要轉載來源期刊於2012年首次發佈以來，《澳門理工

學報》已經連續三次（2014年版、2017年版、2020年版）入

選新聞傳播學和歷史學兩個學科的重要來源期刊名錄，同時

也入選了高等院校主辦學報重要來源期刊名錄。

In March 2021, the 2020 rankings of the index of academic articles in the “Replicated Journals”, and 

the Important Source Journals for the Selected Materials ( Version 2020) jointly produced by the 

Academic Publication Evaluation Center of Renmin University of China and the Information Center for 

Social Sciences of Renmin University of China were released. Among all “National Journals in Humanities 

and Social Sciences Sponsored by Institutions of Higher Education” with articles reprinted in full text, 

the Journal of Macao Polytechnic Institute (Humanities and Social Sciences Edition) achieved 14th place 

in reprint rate, 23rd place in comprehensive index, and 28th place in reprint count in 2020. Since 2013, 

the reprint rate of the Journal of Macao Polytechnic Institute has been at the forefront of all journals 

of higher education institutions in China for eight consecutive years. Since the first publication of the 

Important Source Journals for the Selected Materials in 2012, the Journal of Macao Polytechnic Institute 

has been selected three consecutive times (2014, 2017 and 2020 versions) into the list of important 

source journals for the two disciplines of journalism and communication, and history. In the meantime, 

it has also been included on the list of important source journals sponsored by higher education 

institutions.

《澳門理工學報》連續八年居全國前列 The Journal of Macao Polytechnic Institute Ranked Top in 
China for Eight Consecutive Years

由美國斯坦福大學研究團隊公佈的全球前2%頂尖科學家排

名榜，是在全球近700萬名科學家中，選出前2%的科學家。

根據該排名榜，管理科學高等學校教授杜偉明的學術論文因

被高度引用，榮登全球前2%頂尖科學家之列。杜偉明教授

為國家科技部的國家科技專家（環境管理範疇），2016年被

Publons評為世界頂尖前10%學術論文評審員，同年獲澳門科

學技術獎，多次獲澳門人文社會科學研究優秀成果評獎。杜

教授至今發表在國際權威索引期刊的學術論文近200篇，論文

被廣泛引用。這些豐碩的學術成果，印證了杜教授的學術研

究工作獲得澳門、國家，以至國際的認可。

In the World’s Top 2% Scientists List published by the research team of Stanford University in the United 

States, the top 2% of scientists are selected from nearly seven million scientists in the world. According 

to the list, as the academic papers of Professor To Wai Ming of the School of Business have been highly 

cited, he is amongst the top 2% of the world’s scientists. Professor To Wai Ming is a national expert in 

science and technology (environmental management field) of the Ministry of Science and Technology. 

In 2016, he was named in the world’s top 10% academic paper reviewer by Publons. In the same year, 

he won the Macau Science and Technology Award. He has also won the Outstanding Achievement 

Awards for Macao Research in Humanities and Social Sciences multiple times. So far, Professor To has 

published nearly 200 academic papers in internationally recognised indexed journals, and his papers 

have been widely cited. These remarkable academic achievements show that Professor To’s academic 

research work is recognised in Macao, China, and around the world.

教授榮登全球頂尖科學家排名榜 Professor Named among the World’s Top Scientists
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計算機應用技術博士學位課程博士學生俞子悅與和麗華，於

2021年度國際物聯網、大數據與安全大會（IoTBDS 2021），發

表題為“深度學習：基於血液檢測的新冠肺炎預測研究”的

學術論文，喜獲“最佳學生論文獎”，成為本屆大會唯一獲

獎的學生論文，並獲收錄在Scopus及Engineering Index等引文

索引內。大數據與安全大會是極具代表性、權威和影響力的

國際資訊科技領域盛會，每年均吸引世界各地的科技人才參

與。兩位學生在Giovanni Pau教授、謝丹嬋校長和羅吳蔓副教

授指導下，對新冠肺炎預測方法進行研究。研究結果對新冠

病毒的高效且準確預測提供有效輔助，具有相當高的實用性

及學術價值，期望廣泛應用於防疫及抗疫工作。

Yu Ziyue and He Lihua, two PhD students in Computer Applied Technology, won the “Best Student 

Paper Award” for their paper “Deep Learning for COVID-19 Prediction Based on Blood Test” at the 6th 

International Conference on Internet of Things, Big Data and Security (IoTBDS 2021). This was the only 

best student paper at IoTBDS 2021, and would be indexed in the citation indexing databases including 

Scopus and Engineering Index. IoTBDS is an authoritative and influential international event in the 

field of information technology, which draws researchers from all over the world to participate. The two 

students conducted the research on COVID-19 prediction methods under the supervision of Professor 

Giovanni Pau, Director Tse Tan Sim, Rita, and Associate Professor Luo Wuman. These research results can 

aid in the effective and accurate prediction of COVID-19. The research has considerable practical and 

academic value, and is expected to be used extensively in the work of epidemic prevention.

博士生新冠肺炎研究獲國際會議最佳

學生論文獎
PhD Students Won the Best Student Paper Award for 
Research on COVID-19 Prediction at an International 
Conference

博士生新冠肺炎研究獲國際會

議最佳學生論文獎

PhD Students Won the Best 
Student Paper Award for Research 
on COVID-19 Prediction at an 
International Conference

健康科學及體育高等學校護理課程師生代表於2020年10月參

加華夏高等護理教育聯盟舉辦的“護理+時代下護理人才能力

提升”培訓及研究論壇，碩士學生代表阮麗詩及洪麗姬於研

究計劃匯報中表現優異，榮獲兩項三等獎。護理學碩士及學

士學位課程學生代表與臨床帶教老師代表，在副教授袁浩斌

及戴紅霞的帶領與指導下，分兩組團隊進行匯報。匯報的研

究計劃分別為：“集束化照護對澳門結腸手術患者預防手術

部位感染的效果分析”及“澳門前線護士參與COVID-19抗疫

工作心路歷程的探討”。 

In October 2020, representatives of nursing programme teachers and students from the School of 

Health Sciences and Sports participated in the “Enhancing Nurses’ Competence in the New Era” training 

and research forum organised by the Chinese Consortium for Higher Nursing Education. Master student 

representatives Un Lai Si and Hong Lai Kei won two third prizes for their excellent performances in the 

research project reporting. Under the leadership and guidance of associate professors Yuan Haobin and 

Dai Hongxia, student representatives of the Master of Science in Nursing and Bachelor of Science in 

Nursing programmes and teacher representatives of clinical teaching reported in two teams. The reported 

research projects were "Analysis of Care Bundle Effect on the Prevention of Surgical Site Infections 

after Colon Surgeries in Macao", and "On the Mental Journey of Frontline Nurses Participating in the Fight 

against COVID-19 in Macao". 

護理師生在護理研究論壇獲兩項三等獎

Nursing Faculty and Students Won Two Third Prizes at a 
Nursing Research Forum
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學生過去在多項世界性及地區性賽事中表現優勝，取得驕人

成績，榮獲世界冠軍。本學年受疫情影響，學生參加全國及

地區比賽為主，盡展所長，奪得多項冠軍，繼續為澳門和學

院爭光。

In the recent past, students of MPI have delivered dazzling performances and achieved remarkable 

results in a number of international and regional competitions, and some of them have won championships 

in international competitions. In this academic year, due to the impact of the pandemic, students mainly 

participated in national and regional competitions where they gave full play to their strengths and won 

many championships, continuing to win glory for Macao and MPI.

獲獎人次

Winners

學生榮譽 Student Achievements 

第四屆世界中葡翻譯大賽

4th World Chinese-Portuguese Translation Competition

維也納國際青年音樂家大賽公開組第三名

Third Prize (Open) in the International Young Musicians Music Competition, Wien

維也納國際青年音樂家大賽第三名

Third Prize in the International Young Musicians Music Competition, Wien

第三屆李斯特2020特別賽公開組第三名

Third Prize (Open) in the International Special Liszt Ferenc Competition 2020

2020李斯特國際公開賽莫扎特奏鳴三等獎

Third Prize (Mozart Sonata) in the International Liszt Ferenc Competition 2020

梁貝兒

Leung Pui I

王芷欣

Wong Chi Ian

王芷欣

Wong Chi Ian

談美茵

Tam Mei Ian

˙亞軍

	 Second Prize

˙澳門高等院校隊特別獎

	 Special Award for the Macao Higher Education Institutions Team

薄愛、劉甜潔

Bo Ai, Liu Tianjie

陳梟、黃麗盈、Pedro Filipe Rodrigues Seco Biscaia

Chen Xiao, Huang Liying, Pedro Filipe Rodrigues Seco Biscaia

獲獎隊伍∕學生
Winning Team/Student

比賽項目及獎項
Competition and Award

2020泛珠三角+大學生計算機作品賽總決賽

Pan-Pearl River Delta Region University IT Project Competition 2020
˙一等獎

	 First Prize

˙最佳實用價值獎

	 Most Practical Value Award

陳藝升、陳嘉欣、陳嘉琪、董鈞豪

Chan Ngai Seng, Chan Ka Ian, Chan Ka Kei, Tong Kuan Hou
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第34屆中國大學生手球錦標賽暨第2屆中國大學生沙灘手球錦標賽男子丙A組冠軍

Championships (Men’s Category C-Group A) in the 34th National Handball Champions and 
the 2nd Beach Handball Championships

第25屆中國日報社“21世紀•可口可樂杯”全國英語演講比賽二等獎

Second Prize in the 25th China Daily “21st Century ‧ Coca Cola Cup” National College 
English Speaking Competition

第16屆“挑戰盃”全國大學生課外學術科技作品競賽季軍

Third Prize at the 16th “Challenge Cup” Extracurricular Academic, Science and Technology 
Project Competition

2020廣東省第二屆大學生帆船邀請賽DC20龍骨帆船級別季軍

Second Runner-up of the DC20 Keelboat Category in the 2nd Sailing Competition for 
Guangdong University Students 2020

2020“外研社‧國才杯”全國英語演講大賽全國決賽三等獎

Third Prize Award in the 2020 “FLTRP‧ETIC Cup” English Public Speaking Contest

第12屆“挑戰盃”中國大學生創業計劃競賽銅獎

Bronze Prize at the 12th “Challenge Cup” National College Student Business Plan Competition

男子手球隊

Men’s Handball Team

黎琬

Lai Un

盛澤川、沈佳璐

Sheng Zechuan, Sam Kai Lou

陸中興

Lok Chong Heng

張韻頤

Zhang Yunyi

趙明慧、劉娜、林家彬、王輕盈、梁卓、孫琦然、張博亮、
徐嘉翊

Zhao Minghui, Liu Na, Lin Jiabin, Wang Qingying, Liang Zhuo, Sun Qiran, 
Zhang Boliang, Xu Jiayi

2020大灣區演說家大賽

Greater Bay Area Public Speaking Competition 2020
˙全場總冠軍

	 Final Champion

˙公開組冠軍

	 Open Champion

˙最佳內容獎

	 Best Content Prize

˙最具正能量獎

	 Best Positivity Prize

周啓陽

Chao Kai Yeung
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第34屆澳門武術錦標賽

34th Macau Wushu Championships

全澳大學生手球錦標賽

Macao University Students Handball Championship

˙女子長拳冠軍

	 Champion of Women’s Changquan

˙女子槍術冠軍

	 Champion of Women’s Qiangshu

˙女子劍術冠軍

	 Champion of Women’s Jianshu

˙男子南拳冠軍

	 Champion of Men’s Nanquan

˙男子南棍冠軍

	 Champion of Men’s Nangun

˙男子組冠軍

	 Champion of Men’s Category

˙女子組冠軍

	 Champion of Women’s Category

李禕

Li Yi

李禕

Li Yi

李禕

Li Yi

黃俊華

Huang Junhua

黃俊華

Huang Junhua

男子手球隊

Men’s Handball Team

女子手球隊

Women’s Handball Team

2020澳門公路單車聯賽女子組全年總冠軍

Yearly Champion (Women) in the 2020 Macau Cycling Road Race

2020銀河娛樂澳門國際馬拉松本地女子組冠軍

Champion (Marathon Female’s Local Group) in the Galaxy Entertainment Macao 
International Marathon 2020

2021金沙中國澳門國際10公里長跑賽

2021 Sands China Macao International 10K

許朗

Hoi Long

許朗

Hoi Long

˙澳門區女子組冠軍

	 Macao Women’s Champion

˙澳門區男子組亞軍

	 Macao Men’s First Runner-up

許朗

Hoi Long

黃展華

Wong Chin Wa
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2020年第四屆“蓮花盃”澳門青少年鋼琴大賽青年組第一名

Champion in the 4th “Lotus Cup” Macao Youth Piano Competition 2020

第38屆澳門青年音樂比賽

38th Macao Young Musicians Competition

梁貝兒

Leung Pui I

˙銅管協奏曲高級組第一名

	 First Prize in Brass Concerto (Advanced Level)

˙聲樂高級組第一名

	 First Prize in Vocal (Advanced Level)

˙銅管室內樂第一名

	 First Prize in Brass Chamber

˙聲樂初級組良好獎

	 Merit in Vocal (Elementary Level)

˙豎琴初級組良好獎

	 Merit in Harp (Elementary Level)

江傑民

Kong Kit Man

江傑民

Kong Kit Man

江傑民

Kong Kit Man

許文蔚

Hoi Man Wai

黃欣琳

Wong Ian Lam

2020年創意3D物件設計比賽

Creative 3D Models Design Competition 2020
˙大專組金獎

	 Gold Award of Tertiary Students Category

˙大專組銀獎

	 Silver Award of Tertiary Students Category

吳圓書

Wu Yuanshu

梁行行

Liang Xingxing

手機表情符號emoji設計比賽冠軍

Champion in the Emoji Design Competition for Mobile Programme

張倩玲

Cheong Sin Leng
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˙男子100米亞軍

	 First Runner-up in Men’s 100m

˙男子200米冠軍

	 Champion in Men’s 200m

˙男子400米冠軍

	 Champion in Men’s 400m

˙男子400米亞軍

	 First Runner-up in Men’s 400m

˙男子800米冠軍

	 Champion in Men’s 800m

˙男子800米亞軍

	 First Runner-up in Men’s 800m

˙男子800米季軍

	 Second Runner-up in Men’s 800m

˙男子1500米冠軍

	 Champion in Men’s 1,500m

˙男子1500米亞軍

	 First Runner-up in Men’s 1,500m

˙男子1500米季軍

	 Second Runner-up in Men’s 1,500m

˙男子5000米季軍

	 Second Runner-up in Men’s 5,000m

˙男子4x100米接力冠軍

	 Champion in Men’s 4×100m

˙男子跳遠冠軍

	 Champion in Men’s Long Jump

˙男子三級跳遠冠軍

	 Champion in Men’s Triple Jump

˙男子三級跳遠亞軍

	 First Runner-up in Men’s Triple Jump

˙男子鉛球季軍

	 Second Runner-up in Men’s Shot Put

˙男子標槍冠軍

	 Champion in Men’s Javelin 

林楚祺

Lam Cho Kei

張相銘

Cheong Seong Meng

勞偉源

Lou Wai Un

張相銘

Cheong Seong Meng

勞偉源（打破澳門紀錄）

Lou Wai Un (Breaking the Macao Record)

黃展華

Wong Chin Wa

林沅廣

Lam Un Kuong

馮兆智

Fong Sio Chi

陳梓鋒

Chan Chi Fong

魏頌軒

Ngai Chong Hin

馮兆智

Fong Sio Chi

林楚祺、鄧楚軒、鍾君濠、歐振傑

Lam Cho Kei, Tang Cho Hin, Chong Kuan Hou, Ao Chan Kit

謝朗健

Che Long Kin

謝朗健

Che Long Kin

韋成昌

Wai Seng Cheong

方誠涵

Fang Chenghan

文海逸

Man Hoi Iat

2020-2021年度全澳大學生田徑錦標賽

2020-2021 Macao University Track and Field Championship
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˙男子標槍亞軍

	 First Runner-up in Men’s Javelin 

˙男子標槍季軍

	 Second Runner-up in Men’s Javelin 

˙女子4x100米接力亞軍

	 First Runner-up in Women’s 4×100m

˙女子4x100米接力季軍

	 Second Runner-up in Women’s 4×100m

˙女子跳遠亞軍

	 First Runner-up in Women’s Long Jump

˙女子跳遠季軍

	 Second Runner-up in Women’s Long Jump

˙女子鉛球亞軍

	 First Runner-up in Women’s Shot Put

˙女子鉛球季軍

	 Second Runner-up in Women’s Shot Put

˙女子標槍亞軍

	 First Runner-up in Women’s Javelin

˙女子標槍季軍

	 Second Runner-up in Women’s Javelin

˙女子鐵餅亞軍

	 First Runner-up in Women’s Discus

˙女子鐵餅季軍

	 Second Runner-up in Women’s Discus 

李福星

Lei Fok Seng

阮子威

Un Chi Wai

陳思茵、葉靖雯、曹紫茵、何泳嘉

Chan de Sousa Estela, Ip Cheng Man, Chou Chi Ian, Ho Weng Ka

馮曉晴、馮穎晴、何筱珺、馮俏君

Fong Hio Cheng, Fong Weng Cheng, Ho Sio Kuan, Fong Chio Kuan

曹紫茵

Chou Chi Ian

黃淑珍

Wong Sok Chan

鄧欣彤

Tang Ian Tong

黃淑珍

Wong Sok Chan

鄧欣彤

Tang Ian Tong

黃淑珍

Wong Sok Chan

鄧欣彤

Tang Ian Tong

陳悅心

Chan Ut Sam

2021春季田徑公開賽

2021 Track and Field Competition
˙女子公開組3000米冠軍

	 Champion in Women’s Open 3,000m

˙男子公開組三級跳遠冠軍

	 Champion in Men’s Open Triple Jump

˙男子公開組400米冠軍

	 Champion in Men’s Open 400m

˙男子公開組200米冠軍

	 Champion in Men’s Open 200m

許朗

Hoi Long

謝朗健

Che Long Kin

勞偉源

Lou Wai Un

張相銘

Cheong Seong Meng



46

2020-2021年度全澳大學生三人籃球錦標賽

2020-2021 Macao University Students 3×3 Basketball Championship

2021年度第一場全澳公開鐵人陸上雙項賽

2021 Macao Open Duathlon First Round

澳門高校籃球賽2020

2020 Macao Higher Education Institute Basketball Competition

˙男子組冠軍

	 Champion of Men’s Category

˙男子組亞軍

	 First Runner-up of Men’s Category

˙男子組季軍

	 Second Runner-up of Men’s Category

˙女子組亞軍

	 First Runner-up of Women’s Category

˙女子公開組冠軍

	 Champion of Women’s Open Category

˙男子公開組亞軍

	 First Runner-up of Men’s Open Category

˙男子組冠軍

	 Champion of Men’s Category

˙女子組亞軍

	 2nd Place of Women’s Category

李智鵬、曾譜誠、陳偉誠、丁博倫

Lei Chi Pang, Zeng Pucheng, Chan Wai Seng, Ding Bolun

馮煜健、古德諾、李振興、曾家豪

Feng Yujian, Ku Tak Nok, Lee Chan Heng, Chang Ka Hou

老傑龍、梁駿朗、鄭偉豪、趙羅健

Lou Kit Long, Leong Chon Long, Cheang Wai Hou, Chio Lo Kin

吳曉彤、林翠瑩、羅文詩、盛安琪

Ng Hio Tong, Lam Choi Ieng, Lo Man Si, Seng On Kei

許朗

Hoi Long

黃展華

Wong Chin Wa

男子籃球隊

Men’s Basketball Team

女子籃球隊

Women’s Basketball Team

˙男子公開組4x100米接力冠軍

	 Champion in Men’s Open 4×100m

˙男子公開組100米亞軍

	 First Runner-up in Men’s Open 100m

˙女子公開組1500米亞軍

	 First Runner-up in Women’s Open 1,500m

˙女子公開組跳遠亞軍

	 First Runner-up in Women’s Open Long Jump

歐振傑、林楚祺、鍾君濠、張子彥

Ao Chan Kit, Lam Cho Kei, Chong Kuan Hou, Cheong Chi In

林楚祺

Lam Cho Kei

許朗

Hoi Long

曹紫茵

Chou Chi Ian
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2020-2021年度全澳大學生乒乓球錦標賽

2020-2021 Macao University Students Table Tennis Championship
˙男單冠軍

	 1st Place of Men’s Singles

˙男單亞軍

	 2nd Place of Men’s Singles

˙男單季軍

	 3rd Place of Men’s Singles

˙男雙季軍

	 3rd Place of Men’s Doubles

王駿

Wang Chun

洪鍏霖

Hong Wai Lam

馮家豪

Fong Ka Hou

李偉倫、洪鍏霖

Lei Wai Lon, Hong Wai Lam

澳門大專院校街舞大賽2021

Macao College Street Dance Competition 2021

愛家‧愛國攝影比賽

“Love Family‧Love Country” Photography Contest

˙個人賽冠軍

	 Champion of Individual Category

˙齊舞季軍

	 Second Runner-up of Choreography Category

˙團體四強

	 Final Four of Crew Freestyle Battle Category

˙冠軍

	 First Prize

˙優異獎

	 Merit Award

麥明妍

Mai Mingyan

張文俊、何家瑋、吳心怡、麥明妍

Cheong Man Chon, Ho Ka Wai, Ng Sam I, Mai Mingyan

張文俊、何家瑋、麥明妍

Cheong Man Chon, Ho Ka Wai, Mai Mingyan

吳佳瀞

Wu Jiajing

陳宣吉

Chen Xuanji

2021澳門高校美式足球公開賽亞軍

First Runner-up in the 2021 Macao Higher Education Institute American 
Football Open

2020-2021全澳大學生足球錦標賽男子組亞軍

2nd Place of Men’s Category in the 2020-2021 Macao University Football Championship

2020-2021全澳大學生籃球錦標賽女子組亞軍

2nd Place of Women’s Category in the 2020-2021 Macau University Basketball 
Championship

2020-2021年度全澳大學生游泳錦標賽男子50公尺仰泳亞軍

First Runner-up of Men’s 50m Backstroke in the 2020-2021 Macao University Students 
Swimming Championship

男子足球隊

Men’s Football Team

男子足球隊

Men’s Football Team

女子籃球隊

Women’s Basketball Team

陳觀賜

Chan Kun Chi
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第五屆澳門運動攀登公開賽2021

5th Macao Sport Climbing Open 2021

2020-2021全澳大學生排球錦標賽

2020-2021 Macao University Students Volleyball Championship

˙男子公開組亞軍

	 First Runner-up of Men’s Open Category

˙男子公開組季軍

	 Second Runner-up of Men’s Open Category

˙男子組亞軍

	 First Runner-up of Men’s Category

˙女子組亞軍

	 First Runner-up of Women’s Category

吳善軒

Ung Sin Hin

林文豪

Lam Man Hou

男子排球隊

Men’s Volleyball Team

女子排球隊

Women’s Volleyball Team

第64屆澳門游泳錦標賽

64th Macao Swimming Championships

澳門高校羽毛球賽2020

2020 Macao Higher Education Institute Badminton Competition

澳門高校羽毛球賽2021

2021 Badminton Competition of Macao Higher Education Institutions

˙男女4X50米混合泳接力第二名

	 2nd Place of Mixed 4×50m Medley Relay

˙男女4X50米自由泳接力第三名

	 3rd Place of Mixed 4×50m Freestyle Relay

˙男單亞軍

	 2nd Place of Men’s Singles

˙女雙季軍

	 3rd Place of Women’s Doubles

˙混雙季軍

	 3rd Place of Mixed-Doubles

˙男單亞軍

	 First Runner-up of Men’s Singles

˙女雙季軍

	 Second Runner-up of Women’s Doubles

˙團體季軍

	 Second Runner-up of Team Category

陳觀賜

Chan Kun Chi

戴健熙

Tai Kin Hei

歐綺君、馮萃晴

Ao I Kuan, Fong Soi Cheng

戴健熙、馮萃晴

Tai Kin Hei, Fong Soi Cheng

戴健熙

Tai Kin Hei

馮穎晴、馮萃晴

Fong Weng Cheng, Fong Soi Cheng

戴健熙、石軒旻、文翰權、方曉東、歐綺君、馮穎晴、黃淑珍、	
鄺綺雯、馮萃晴

Tai Kin Hei, Sek Hin Man, Man Hon Kun, Fong Hio Tong, Ao I Kuan, 
Fong Weng Cheng, Wong Sok Chan, Kong I Man, Fong Soi Cheng
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第17屆澳門高等院校學生寫作比賽

17th Composition Contest for Macao Higher Education Institutions’ Students

首屆澳門盃陸上賽艇挑戰賽

1st Macao Indoor Rowing Challenge

第18屆葡語演講比賽

18th Portuguese Speech Competition

全能辯員大賽2020

The Great Debaters Contest 2020

“尋找巷里圍的故事”澳門高校軟文/短視頻徵集比賽軟文組亞軍

First Runner-up of Advertorial Category in the Macao Alley Cultural Promotion Plan / 
Short Film Contest

˙亞軍

	 First Runner-up

˙優異獎

	 Merit Award

˙優良獎

	 Award of Distinction

˙男單1000米季軍

	 3rd Place of Men’s Singles 1000m

˙女單1000米季軍

	 3rd Place of Women’s Singles 1000m

˙混合接力4 x 500米季軍

	 3rd Place of Mixed Relay 4 x 500m

˙亞軍

	 1st Runner-up

˙季軍

	 2nd Runner-up

˙大專組亞軍

	 2nd Place of College Group

廖淇康

Lio Kei Hong

張悅遙

Zhang Yueyao

李柚林

Li Youlin

林沅酉

Lam Un Iao

李雪怡

Lei Sut I

林沅酉、李雪怡、馮耀熙、陳悅心

Lam Un Iao, Lei Sut I, Fong Io Hei, Chan Ut Sam

劉紹恩

Liu Shaoen

黃肖俏

Huang Xiaoqiao

謝明諭

Che Meng U

張悅遙

Zhang Yueyao

2020-2021全澳大學生五人足球錦標賽季軍

Second Runner-up in the 2020-2021 Macao University Students Futsal Championship

男子足球隊

Men’s Football Team
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澳門國際龍舟賽2021澳門大學生小龍賽200米公開組季軍

Second Runner-up of Macao University Student Small Dragon Boat Race 200m Open 
Category in the Macao International Dragon Boat Races 2021

第一屆澳門高校外交演講比賽季軍

Second Runner-up in the 1st Diplomatic Speech Competition for Macao Higher Education 
Institutions

第12屆青少年國情知識競賽季軍

Third Prize in the 12th China’s National Situation Knowledge Contest

翰墨鄉情繪畫比賽特等獎

Grand Prize in the Nostalgia Ink Painting Competition

龍舟隊

Dragon Boat Team

曹競男

Cao Jingnan

張博亮、孫琦然

Zhang Boliang, Sun Qiran

劉穎欣

Lao Weng Ian

2020-2021年度全澳大學生羽毛球錦標賽

2020-2021 Macao University Students Badminton Championship
˙男雙季軍

	 3rd Place of Men’s Doubles

˙女單季軍

	 3rd Place of Women’s Singles

˙混雙季軍

	 3rd Place of Mixed-Doubles

戴健熙、石軒旻

Tai Kin Hei, Sek Hin Man

歐綺君

Ao I Kuan

戴健熙、歐綺君

Tai Kin Hei, Ao I Kuan

第八屆全澳大專院校歌唱大賽

8th Singing Contest of Macao Universities

“廉政盃”辯論邀請賽優異獎

Merit Award in the Debate Competition on Integrity

“警民合力，全城抗疫”中文徵文比賽公開組專上組別優異獎

Merit Award of the Higher Education Category in the “Together We Fight the Pandemic” 
Chinese Writing Competition

第13屆青少年國情知識競賽優秀獎

Merit Award in the 13th Youth National Education Competition

澳門葡人之家協會“最優秀葡語學生獎”

Best Student of Portuguese Award from the Casa de Portugal em Macau

澳門青年電影節入圍影片

Shortlisted for the Macao Youth Film Festival

˙最具潛力新星大獎

	 Most Potential Star Award

˙校園優秀團體獎

	 Excellent Group Award

李星璵

Li Xingyu

李星璵、趙健洛、梁津源

Li Xingyu, Chiu Kin Lok, Leong Chon Un

趙善桓、高嘉濠，劉穎烽、黃煒誠

Chio Sin Wun, Kou Ka Hou, Lao Weng Fong, Vong Wai Seng

黎獻文

Lai Hin Man

戴欣、呂日歡

Dai Xin, Lyu Rihuan

邱菁菁

Iao Cheng Cheng

吳詠恩、龍詠詩、蘇嘉慧、梁思穎、龔天麗、林中燕、劉耀權

Ng Weng Ian, Long Weng Si, Sou Ka Wai, Leong Si Weng, Kong Tin Lai, 
Lam Chong In, Lao Io Kun
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